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PROTOKÓŁ NR XLIX/23 

XLIX sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

z 30 stycznia 2023 r. 

 

XLIX sesja Sejmiku Województwa Wielkopolskiego VI kadencji odbyła się 

30 stycznia 20223 r. o godz. 12:00 w trybie stacjonarnym w siedzibie Samorządu Województwa 

Wielkopolskiego, al. Niepodległości 34 w Poznaniu. 

 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka 

otworzyła XLVIII Sesję Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca przywitała uczestników Sesji i dokonała sprawdzenia obecności Radnych 

Województwa Wielkopolskiego – w Sesji udział wzięło 36 Radnych Województwa Wielkopolskiego. 

 

Ad. 2. Ogłoszenia laureatów konkursu o nagrodę Marszałka Województwa Wielkopolskiego „i-

Wielkopolska – Innowacyjni dla Wielkopolski” edycja 2022. 

 Jako pierwszy głos zabrał Jacek Bogusławski Członek Zarządu Województwa Wielkopolskiego, 

który przedstawił ideę konkursu oraz ogłosił laureatów edycji 2022. Gratulacje złożył także Marek 

Woźniak Marszałek Województwa Wielkopolskiego. Następnie wręczono nagrody Konkursu o 

Nagrodę Marszałka Województwa Wielkopolskiego „i-Wielkopolska. Innowacyjni dla Wielkopolski” 

edycja 2022 roku: graphen Sp. z o.o. oraz JMP Polska Sp. z o. o. 

 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 

Nie zostały zgłoszone propozycje zmian do porządku obrad niniejszej Sesji. 

 

Porządek obrad XLIX Sesji Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

30 stycznia 2023 roku: 
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1. Otwarcie posiedzenia. Stwierdzenie quorum. 

2. Ogłoszenia laureatów konkursu o nagrodę Marszałka Województwa Wielkopolskiego „i-

Wielkopolska – Innowacyjni dla Wielkopolski” edycja 2022. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Wybór sekretarzy obrad. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/949/22 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2023 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  Nr XLVIII/948/22 Sejmiku  Województwa 

Wielkopolskiego  z  dnia  19  grudnia  2022  r.  w  sprawie:  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

Województwa Wielkopolskiego na 2023 rok i lata następne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym Ukrainy.   

8. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Zakrzewo zarządzania w zakresie bieżącego 

utrzymania czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej drogi wojewódzkiej nr 188 w granicach 

administracyjnych m. Zakrzewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka i powołania członków Rady Muzeum przy 

Muzeum w Lewkowie – Zespole Pałacowo-Parkowym.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania członków Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym 

w Lesznie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek 

Integracji Europejskiej w Rokosowie”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad gospodarowania mieniem ruchomym 

Województwa Wielkopolskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza w zakresie pyłu PM2,5 dla 

strefy miasto Kalisz”. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Szpitalowi Wojewódzkiemu 

w Poznaniu.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo Wielkopolskie 

pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację biegów Powstania 

Wielkopolskiego (Dział 926 „Kultura Fizyczna”).  

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego.  
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18. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego.  

19. Interpelacje i zapytania radnych. 

20. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 4. Wybór sekretarzy obrad. 

Sekretarzami obrad zostali wybrani przy głosach:  

za: 33,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  

Radni: Marta Dzikowska oraz Łukasz Grabowski. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLVIII/949/22 Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 19 grudnia 2022 r. w sprawie: uchwały budżetowej Województwa 

Wielkopolskiego na 2023 rok.   

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

 Marszałek Marek Woźniak poinformował, że w omawianej uchwale znajduje się 5 mln zł 

wsparcia dla Funduszu Rozwoju Policji. Związane jest to z wnioskiem Komendanta Wojewódzkiej 

Policji w Poznaniu. Policja wspierana jest od początku trwania Sejmiku, jednak ta kwota jest 

nadzwyczajna. Co roku policja wspierana jest kwota nieprzekraczającą milion złotych z 

przeznaczeniem na prewencję oraz bieżąca działalność. Ostatnio te pieniądze przeznaczone były na 

odział konny, dla osób opiekujących się psami policyjnymi oraz dla wodniaków policyjnych. Teraz 

policja wielkopolska staje przed możliwością zbudowania bardzo nowoczesnego laboratorium 

kryminalistycznego. Pomoże to w śledztwach, ale też w rozprawach sądowych, gdzie potrzebne są 

dowody. Wielkopolska policja może poszczycić się wieloma sukcesami, stąd prośba komendanta o te 

środki. Będzie to także realizowane z pieniędzy centralnych. Gdyby pojawiły się w tej kwestii jakieś 

problemy to Marszałek zadeklarował, że w przyszłym roku również pomyśli o dodatkowym wsparciu. 

Zarząd ma przekonanie, iż udział w tej inwestycji jest dobrym posunięciem. Rada Miasta Poznania 

takze już zadeklarowała 3 mln zł na ten cel. 
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Głos zabrał także nadinspektor Piotr Mąka Komendant Wojewódzki Policji w Poznaniu i 

potwierdził, że współpraca z samorządem województwa w zakresie bezpieczeństwa mieszkańców 

trwa od lat. Wymienił kilka inwestycji, które zostały zrealizowane dzięki samorządowi. Poinformował, 

że budowa laboratorium kryminalistycznego została rozpoczęta. Będzie to najnowocześniejsze 

laboratorium w Polsce. Zaznaczył, że w pionie kryminalnym, a szczególnie w laboratorium, pracują 

dobrzy fachowcy. Podał przykład kilku słynnych spraw, które zostały rozwiązane dzięki tym 

ekspertom. Niestety obecnie doszli już do ściany i bez nowego laboratorium nie da się dalej rozwijać. 

Wsparcie samorządów umożliwia rozpoczęcie inwestycji już teraz, ponieważ środki centralne pojawią 

się dopiero w przyszłym roku. Cała inwestycja wyniesie ok. 114 mln zł. 78 mln zł zostanie przekazane 

na postawienie budynku i na to jest zabezpieczenie. Brakować będzie reszty kwoty na wyposażenie. 

Komenda Główna na pewno dołoży jakąś kwotę. Pieniądze, które uda się do tego dorzucić da 

gwarancję, że w krótkim czasie powstanie laboratorium z pełnym wyposażeniem. Powinno zostać 

otwarte w grudniu 2024 roku. Miejsce to pozwali zwiększyć bezpieczeństwo wszystkich mieszkańców 

wielkopolski.  

Radny Zbigniew Czerwiński uważa, że należy wesprzeć policję. To szansa na nowe, 

innowacyjne miejsca pracy. Ze słów przedmówcy wynika, ze ten obiekt będzie służył nie tylko 

Poznaniowi, ale i całemu krajowi. Mówca dopytał też o fotowoltaikę w Wielkopolskim Centrum 

Pediatrii. Informacje uzyskane na komisjach są dość lakoniczne. Nie ma pewności, że projekt został 

poprawnie sformatowany. Mamy wydać 15 mln zł i zbudować moc na poziomie 0,7 megawata. 

Projekt ten należałoby przemyśleć.  Zastosowanie innych rozwiązań mogłoby dać znacznie większą 

moc. Radny poprosił o jakieś dodatkowe informacje, jeżeli ktoś je posiada.  

Radna Łucja Zielińska dopytała ile kosztuje budynek, a ile wyposażenie. Nadinspektor Piotr 

Mąka przypomniał, że koszt budynku to 78 mln zł, a wyposażenie ok 30 mln zł. 

Marszałek Marek Woźniak zaznaczył, że większość z nas nie ma merytorycznej wiedzy jak 

wygląda rynek chociażby urządzeń fotowoltaicznych. Natomiast Radny Przemysław Ajchler ma ten 

wiedze pogłębioną, stąd propozycja, aby na razie nie umniejszać kwoty w budżecie, a w między czasie 

Radny Przemysław Ajchler wraz z Członkiem Zarządu Pauliną Stochniałek spotkają się z dyrekcja 

szpitala i firmą, która przygotowywała specyfikację przetargową. Jeżeli odpowiedzi jakie uzyskają 

będą pozytywne, to wtedy uruchomi się proces przetargowy, a jeżeli nie, zażąda się korekty tej 

koncepcji, a zaoszczędzone ewentualnie pieniądze wrócą do budżetu.  
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Radny Adam Bogrycewicz uważa, że wsparcie dla policji to dobra inicjatywa. Radny 

wspomniał, że w tej kadencji Klub Prawa i Sprawiedliwości postulował wsparcie straży pożarnych, a 

wtedy Zarząd twierdził, że są to zadania państwa. Podziękował Komendantowi Wojewódzki Policji, że 

się ona rozwija i prowadzi inwestycje. Zaznaczył, że budowane są nowe komisariaty policji, które były 

zamykane i likwidowane za czasów rządu PO-PSL. Takie przykłady są w regionie, z którego pochodzi 

mówca. Dodał, że w Pile została wybudowana nowa komenda. Dzięki wsparciu rządowemu 

remontowany będzie komisariat w Trzciance. Takie działania zwiększające zarówno jakość pracy, jak 

i bezpieczeństwo, powinny budzić powszechne uznanie.  

Radny Przemysław Ajchler zgodził się z podejściem Marszałka do kwestii fotowoltaiki. Mówca 

zaznaczył, że postara się pomóc. 

Radny Henryk Szopiński stwierdził, że zapewne wszyscy poprą dotacje dla policji. Chodzi tu o 

wspólne bezpieczeństwo. Zadeklarował, że Klub Platformy Obywatelskiej poprze te zmiany w 

budżecie. Zaznaczył też, że zawsze znajdują się środki w budżecie dla straży pożarnej. 

Radny Jan Grzesiek nie zgodził się z radnym Adamem Bogrycewiczem, w kwestii likwidowania 

komisariatów. Dodał, że w miejscowości Jaraczewo jako Bank Spółdzielczy wynajmuje budynek policji 

i nigdy nie słyszał o próbach likwidacji komisariatu w tej miejscowości. Zaznaczył też, że już w 

pierwszej kadencji Sejmik Województwa Wielkopolskiego rozpoczął przekazywanie środków na 

wielkopolską policje oraz straż pożarna. 

Radny Zbigniew Czerwiński poprosił o 5 minut przerwy dla Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Po 

przerwie poinformował, że po wystąpieniu Marszałka Marka Woźniaka oraz Radnego Przemysława 

Ajchlera w sprawie fotolotaiki w Wielkopolskim Centrum Pediatrii  Klub Prawa i Sprawiedliwości 

poprze zmiany w budżecie.  

Radny Marek Sowa dopytał o termomodernizację w Lesznie. Zapytał, czy będzie ona 

przeprowadzona z pieniędzy województwa. Przewodnicząca Małgorzata Waszak-Klepka zwróciła 

uwagę, że to pytanie powinno pojawić się raczej w punkcie 19, dlatego poprosiła, aby Marszałek 

odpowiedział w przywołanym punkcie. 

 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  
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przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/967/23 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  Nr XLVIII/948/22 Sejmiku  Województwa 

Wielkopolskiego  z  dnia  19  grudnia  2022  r.  w  sprawie:  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  

Województwa Wielkopolskiego na 2023 rok i lata następne. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 23,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 12.  

Uchwała nr XLIX/968/23 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym i regionalnym 

Ukrainy. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Adam Bogrycewicz poinformował, że na komisji mocno postulował, aby środki, które 

zostaną przeznaczone, zostały wydatkowane w Polsce. Otrzymał odpowiedź, że w miarę możliwości 

tak będzie. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/969/23 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105832_xlix96723.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105833_xlix96823.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105833_xlix96923.pdf
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Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie: powierzenia Gminie Zakrzewo zarządzania w zakresie 

bieżącego utrzymania czystości i pielęgnacji zieleni przydrożnej drogi wojewódzkiej nr 

188 w granicach administracyjnych m. Zakrzewo. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/970/23 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania członka i powołania członków Rady Muzeum przy 

Muzeum w Lewkowie – Zespole Pałacowo-Parkowym. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Marek Sowa popiera uchwałę, ale ubolewa, że nie ma możliwości zwiększenia dotacji, 

ponieważ uważa, że powinna być wyższa. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr XLIX/971/23 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 10.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania członków Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym 

w Lesznie. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105834_xlix97023.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105834_xlix97123.pdf
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Radny Zbigniew Czerwiński powiedział, że jest to kolejna zmiana rady Muzeum Okręgowego 

w Lesznie. W żadnej z tych rad nie ma przedstawiciela sejmikowej opozycji. Radny Marek Sowa jest z 

tego okręgu i od lat działa w Komisji Kultury. Mówca zastanawia się, czy konieczne jest, aby samorząd 

województwa reprezentowali urzędnicy. Ponownie zaznaczył, że w żadnej radzie muzeum nie ma ani 

jednego przedstawiciela opozycji. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 28,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 8.  

Uchwała nr XLIX/972/23 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie: nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek 

Integracji Europejskiej w Rokosowie”.   

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/973/23 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia zasad gospodarowania mieniem ruchomym 

Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105835_xlix97223.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105835_xlix97323.pdf


10 

 
 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/974/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu ochrony powietrza w zakresie pyłu 

PM2,5 dla strefy miasto Kalisz”. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/975/23 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie nadania statutu Szpitalowi 

Wojewódzkiemu w Poznaniu. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/976/23 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105835_xlix97423.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105836_xlix97523.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105837_xlix97623.pdf
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie przez Województwo 

Wielkopolskie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego na organizację biegów 

Powstania Wielkopolskiego (Dział 926 „Kultura Fizyczna”). 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radny Zbigniew Czerwiński jest zadowolony, że idea biegów powstańczych się rozszerza. Ma 

nadzieję, że niedługo będą się one odbywać na terenie całej Wielkopolski.  

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/977/23 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego komisji stałych Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 36,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 0.  

Uchwała nr XLIX/978/23 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji 

stałych Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Przewodnicząca poinformowała, że do projektu uchwały załączone są stosowne opinie Komisji 

Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105837_xlix97723.pdf
https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105838_xlix97823.pdf
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Radni nie wnieśli uwag. 

Uchwała została podjęta przy głosach: 

za: 35,  

przeciw: 0,  

wstrzymujących: 1.  

Uchwała nr XLIX/979/23 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 18. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Województwa Wielkopolskiego w okresie 

pomiędzy sesjami Sejmiku Województwa Wielkopolskiego. 

Radni nie wnieśli uwag. 

Sejmik przyjął sprawozdanie do wiadomości. 

 

Ad. 19. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Marzena Wodzińska złożyła interpelację w sprawie implikacji rozporządzenia Ministra 

Klimatu i Środowiska z dnia 28 grudnia 2022 roku w sprawie mechaniczno-biologicznego 

przetwarzania niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych. 

Radna Marta Dzikowska złożyła zapytanie w sprawie realizacji programu pn.: „Regionalny 

program rehabilitacji osób z zaburzeniami depresyjnymi.” 

Radna Mirosława Rutkowska-Krupka złożyła interpelację w sprawie dofinansowania z 

budżetu województwa wielkopolskiego dalszego remontu 41 studni kanalizacji deszczowej 

zlokalizowanych w drodze wojewódzkiej nr 242 w Łobżenicy, ul. Wyrzyska, ul. Powstańców i ul. 

Sportowa. 

Radny Filip Kaczmarek złożył interpelację w sprawie warunków wynagradzania 

egzaminatorów w Wojewódzkim Ośrodku Ruchu Drogowego oraz interpelację w sprawie pomijania 

radnych w przekazach medialnych przygotowywanych przez pracowników UMWW. 

Radny Leszek Bierła złożył interpelację w sprawie budowy ciągu pieszo-rowerowego na 

terenie wsi Tomice, przy drodze wojewódzkiej Nr 422. 

https://bip.umww.pl/artykuly/2829231/pliki/20230201105838_xlix97923.pdf
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---582
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---591
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---583
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---584
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---585
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---586
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Radny Łukasz Grabowski złożył zapytanie w sprawie prac związanych z utworzeniem 

Wielkopolskiego Samorządowego Centrum Rozwoju Wsi w kontekście powołania przez Zarząd 

Województwa Wielkopolskiego Wielkopolskiej Rady Rolniczej, jako ciała doradczego. 

Radna Małgorzata Styryjska złożyła interpelację w sprawie parkingu przy szpitalu dziecięcym 

(WCZD) w Poznaniu. 

Radna Zofia Itman zwróciła się do Marszałka w sprawie przekazania środków na Szpital 

Powiatowy w Kole. Zapytała, dlaczego na przekazaniu pieniędzy był Zarząd, a nie było radnych. 

Ponadto złożyła interpelację w sprawie wydłużenia i poprawy kursowania pociągów spółki Koleje 

Wielkopolskie w rozkładzie 2023/2024 na trasie Poznań – Kłodawa, na linii kolejowej nr 3 oraz w 

sprawie poprawy kursowania pociągów spółki Koleje Wielkopolskie w rozkładzie 2023/2024 na trasie 

Gniezno – Jarocin – Krotoszyn (interpelacja) oraz interpelację w sprawie kursowania autobusów 

między Koninem a Kaliszem w roku 2023 i 2024. 

Radny Adam Bogrycewicz nawiązał jeszcze do sprawy likwidowania komisariatów policji. 

Przytoczył interpelację poselska z 2014 roku, gdy rządziła koalicja PO-PSL. Ówczesne Ministerstwo 

Spraw Wewnętrznych odpowiadało, że w 2007 roku były w Polsce 804 komisariaty, a w 2014 roku 

430. Dodał też, że dzięki obecnemu rządowi są one przywracane, także w małych społecznościach. 

Ustnie złożył tez interpelacje w sprawie budowy chodnika w miejscowości Stobno w ciągu DW 180. 

Jednocześnie podziękował za wszystkie zadania jakie realizowane są na tej drodze w ostatnich latach 

na terenie gminy Trzcianka. Ponadto między sesjami Radny składał interpelacje w sprawie braku w 

Biuletynie Informacji Publicznej działalności Zarządu i podejmowanych uchwał w 2013 roku. W 

międzyczasie okazało się, że BIP nie działa poprawnie w zakresie interpelacji składanych przez 

mówcę. Przypomniał, że publikowanie tych informacji wynika z przepisów prawa. Zwrócił się również 

z prośba do Przewodniczącej Małgorzaty Waszak-Klepki, aby przy pomocy Kancelarii Sejmiku 

monitorowała BIP. 

Radny Marek Sowa odpowiedział na głosy z sali, które mówiły o zamykaniu nierentownych 

komisariatów. Trudno zdaniem mówcy mówić w przypadku policji o rentowności. Dodał, tez że w 

tamtych czasach zamykano jednostki wojskowe. Następnie złożył interpelację w sprawie budowy 

przejścia dla pieszych na DW 432 na wysokości dwóch supermarketów. 

Radna Krystyna Kubicka-Sztul podziękowała Wicemarszałkowi Województwa 

Wielkopolskiego Wojciechowi Jankowiakowi za odpowiedź na jej ostatnią interpelację i pomoc. Dzięki 

https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---592
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---593
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---587
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---588
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---589
https://bip.umww.pl/interpelacje-i-zapytania---590
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temu udało się wyremontować kolejny parowóz. Podkreśliła, że Środa Wielkopolska to jeden z 

niewielu ośrodków, gdzie naprawiane są parowozy. 

Wicemarszałek Wojciech Jankowiak poinformował, że nowelizacja uchwały o ruchu 

drogowym przyznała niektóre kompetencje samorządowym województwa. Należy do nich m.in. 

ustalenie opłat za egzaminy na prawo jazdy oraz określanie zasad wynagradzania egzaminatorów vi 

pracowników WORD. Ustawodawca podał kwoty maksymalne, natomiast województwo ma je 

uszczegółowić. Jest przygotowywany projekt uchwały, który będzie procedowany w lutym na 

komisjach oraz sesji. Dziś egzamin teoretyczny kosztuje 30 zł. Maksymalna stawka określona w 

ustawie to 50 zł. Opłata za egzamin praktyczny w zależności od kategorii wynosi 140-150 zł. Obecnie 

stawka maksymalna jaka będzie mogła obowiązywać to 200 zł. Mimo wzrostu i opłat nie spowoduje 

to pełnej rentowności WORD-ów. Trudniejsza sprawa jest z wynagrodzeniami dla egzaminatorów. 

Każdy związek zawodowy ma inna propozycję. Trzeba oczywiście patrzeć na bilans ekonomiczny, 

ponieważ w przypadku braku rentowności sejmik będzie zobligowany dofinansowywać WORD-y. Co 

do wysokości wynagrodzeń to trwają jeszcze prace i mówca wolał się na ten temat nie wypowiadać. 

 

Ad 20.  Zamknięcie posiedzenia. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego Małgorzata Waszak-Klepka zamknęła XLIX Sesję Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego. 

 

 

 

 

 

Protokół sporządzili: 

Patryk Szczechowiak 

Małgorzata Ziarnek 


